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Pressupost 

sense compromís

Serveis de neteja i més

Callau agafa el relleu d’una “llegenda”

Sant Adrià.- 
Definitivament, Jesús 

María Canga va dir adéu 
a l’alcaldia 17 anys des-
prés. El 4 de juny saltava 
la notícia, i 10 dies des-

prés es duia a terme el 
ple de renúncia al càrrec 
en un acte multitudinari. 
Tot just una setmana més 
tard, Joan Callau es con-
vertia en alcalde de Sant 

Adrià en un ple en que 
el PSC va escenificar el 
toc de pau entre Callau i 
Isabel Marcuello, número 
2 de les llistes i favorita 
per molts a ser alcal-

dessa. Finalment, Joan 
Callau va ser escollit per 
l’executiva local i Mar-
cuello, pocs dies abans 
del ple d’investidura, va 
fer pública la seva in-

tenció de presentar-se a 
les primàries per ser la 
candidata a les properes 
eleccions municipals de 
2015. En aquest núme-
ro de juny entrevistem 

l’alcalde sortint i el nou  
edil, a més recollim les 
reaccions de la resta de 
grups municipals al canvi 
d’alcalde de la ciutat. 
Pàgs. 5-9. 

Sant Adrià.- 
Protecció Civil, amb el patrocini de La Caixa,  

va organitzar el passat 21 de juny la primera Jor-
nada contra l’aturada cardíaca, on van explicar 
als ciutadans les maniobres de renimació i com 
fer servir un desfibril·lador. Pàg. 10.

Premis de 
fotografia rociera

Jornada contra 
l’aturada cardíaca

Sant Adrià.- 
El Centro de Estudios Rocieros y Cultura An-

daluza en Catalunya (CERCAT) lliura el proper dis-
sabte, 29 de juny, els premis del VIIè Concurs de 
Fotografia Rociera als jardins del Museu d’història 
de la immigració de Catalunya. Pàg. 12. 

Adéu a la Copa 
Catalunya

Barcelonès.- El Fes-
tival d’Art de Carrer de 
Sant Adrià no se celebra 
enguany. Les retallades 
i la crisi han portat a dir 
adéu aquest festival, 
tot i que es conservaran 
actes. Pàg.11.

Distintiu per 
l’Aerobus

Sant Adrià.- L’empre-
sa concessionària del 
servei Aerobús ha rebut 
la certificació europea 
de qualitat UNE-EN-
13816:2003 del servei 
de transport públic de 
viatgers. Pàg.13.
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ÀREA BESÒS no es fa responsable dels articles signats, que 
exposen l’opinió dels seus autors. El diari només es manifesta 

ideològicament a l’editorial. Tots els drets reservats.

Un adéu amarg

Sito Canga ha dit adéu a l’alcaldia de Sant Adrià enmig d’una lluita interna entre els partidaris 
d’Isabel Marcuello i de Joan Callau. Tot i que la família socialista afirma estar unida, només 
cal mirar la comunicació no verbal per trobar que no regna, ni molt menys, la tranquilitat 
al PSC adrianenc. En l’entrevista amb el ja ex-alcalde Canga que publiquem en aquest 
número, admet que no li agradaria sortir de la mateixa manera com va entrar a l’alcaldia, 

amb polèmica. El diari Àrea Besòs s’estrenava el novembre de 1996 precisament amb una entre-
vista amb ell, després de ser investit edil adrianenc tot superant les disputes entre l’executiva local 
i el grup municipal, que apostaven per dos candidats diferents per succeïr Antoni Messeguer, Marta 
Sala i el propi Canga. La situació era pràcticament la mateixa que amb Marcuello i Callau, Sala era 
la número 2 i Canga el número 4, tot i que l’incertesa va ser major perquè en un principi Marta Sala 
no volia abandonar el càrrec d’alcaldessa accidental. Finalment ho va fer, i Canga es va convertir en 
un alcalde que, com moltes persones han manifestat els darrers dies, ja és una llegenda.  

En les seves primeres paraules amb aquest mitjà de comunicació, el nou cap del govern municipal 
afirmava que amb ell havia arribat la calma política a la ciutat i que li hagués agradat arribar al càrrec 
d’una forma “menys agressiva”. A la darrera entrevista amb ell, ens va assegurar que “em sabria greu 
repetir la història, perquè sempre l’he posat com a exemple del que no ha de passar”. Ho deia amb 
certa amargor, amb l’esperança que la seva marxa no provoqués un desgavell en el seu partit. La 
calma torna a la política adrianenca amb el nomenament de Joan Callau, però només a la superfície, 
ja veurem el que passa d’aquí dos anys i durant tot el trajecte fins arribar a les municipals.

Pocs minuts abans de començar el ple de renúncia de Jesús María Canga, una regidora, no socia-
lista, ens deia que esperava que no hi hagués enrenou perquè el Sito “no s’ho mereixia”. Finalment 
la seva marxa va ser molt estil Canga, amb caràcter però sense fanfarronades. Els últims dies al 
seu despatx deia que li havia agafat por a la política i que era hora d’estar amb la família i de ser un 
ciutadà més. En Sito Canga mai serà un ciutadà més perquè ha aconseguit que tothom pensi d’un 
polític com ell que, abans de tot, és una bona persona. En moments de desafecció política com els 
que vivim ara, això sí que és tota una fita.    

Editorial

L’actualitat al dia a

Bus? No, gràcies!Y llegó el verano

Llegó el verano y con él parece que la crisis remite un poco. Pero sólo es 
un espejismo. Los ajustes aprietan más, y los pobres crecen en proporción 
geométrica. Los que nos mal gobiernan nos imponen cataplasmas para 
(¿curarnos?). El país se impacienta, pero gracias al fútbol y a los toros se nos 
cierra la boca. Así no entran moscas. Aunque nos mosqueemos. 

Un expresidente, que nos llevó a la guerra, asoma su rostro en la “tele”. Sin decirlo, dice 
que es capaz de arreglarlo todo. Todo lo que él estropeó, claro, y parece que tiene ganas 
de volver. Volver, volver fue una canción que hizo furor años ha, pero en cuanto a que 
dicho ¿señor? vuelva, sería una catástrofe de inusitadas consecuencias.

“Cuando calienta el sol, allí en la playa...” se nos van un poco las penas y quizá en el 
horizonte lejano empiecen a emerger síntomas de esperanza. Pero no nos vayamos por 
las ramas, que el horno no está para bollos. Falta la harina, entre otras muchas cosas. 
Con el gobierno que tenemos (u otro cualquiera) las cosas no van bien. Y para acabar de 
arreglarlo, lo único que hace el gobierno es hacer leyes y más leyes, que en vez de arreglar 
algo que funciona, lo descompone.

Este país se está empobreciendo a marchas aceleradas. Y el expresidente dale que dale. 
Quiere venir otra vez, a ver si nos mete en otra guerra, mientras él sentado en una butaca 
y con los pies en la mesa, juega a los soldaditos pero en vivo y en directo.

Y aún hay quien se lo toma en serio. Y le ríe las gracias.

¡País! 

Feia molt de temps que volia parlar dels “busos”, dels quals hi ha molt a parlar. 
En primer lloc us diré que jo prefereixo el “bus” al “metro”, i això és així perquè 
sempre descobrim coses que ens han passat per alt anant pel carrer. Amb el 
“bus” sempre esbrinem quelcom, i a més la llum del dia ens alegra. 

Però no tot són flors i violes: el “bus” és lent, mai no ve a l’hora i si en falla un, et 
desesperes. Això no és tot; si fa un dia xafogós o plou a bots i barrals, o ve el vent que se 
t’emporta, tot i estar a una parada de principi i fi amb el “bus” davant, és molt problemàtic 
que t’obrin la porta perquè et puguis aixoplugar. En el “bus”, el client mai, mai té la raó. Per 
això agafem el “metro”: és ràpid, ve a l’hora i no et fa desesperar.

També haig d’esmentar que la dita “Autoritat Metropolitana del Transport” fa uns canvis 
desesperants, i no semblen pas que siguin fets amb el cap. No em vull estendre, però us 
en faré cinc cèntims. Han volgut agilitzar la mobilitat dels “busos” i han inventat línies V 
(verticals) i D (diagonals). La teoria és bona però què han fet?

Per exemple, la 10 la van convertir en V21, a on la V era verda. Un temps, poc, després, 
varen canviar la V verda amb una V normal. Això és de grillats. No seria més fàcil deixar 
el 10 amb una V?

Això és un exemple concluent de la brillantor d’idees dels urbanistes. Facilitar-ho tot. Els 
que hem d’agafar el “bus” ho tenim clar: esperar.

Bus? No, gràcies!!!

Joan Rectoret i ClosaJRC

Hablando en serio Llamps i... trons
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Els consells de guerra

M’ha agradat l’article Bancos, banqueros y bandoleros, del senyor Joan 
Rectoret i Closa (Àrea Besòs nº 200, maig 2013, pàg. 4). Gairebé sempre 
m’agrada quan la gent critica l’administració de justícia d’aquest país. Ara 
bé, encara que la paraula bandoleros quedi bé en el títol d’aquest article, 
trobo que no és just assimilar la figura dels bandolers amb bancs i banquers 

i, molt menys, amb el banquer Blesa.

La tradició
Els bandolers, tradicionalment, han merescut sempre un respecte entre la gent del nostre 
poble. Per la comarca d’Osona n’hi havia un que es deia Serrallonga. I Joan Maragall 
(1860-1911) li va dedicar un poema que, entre altres versos, consistia en els següents:

... Però he tingut tant odi al rei d’Espanya

i li he fet la guerra jo tot sol.

Ell la terra ens ha omplert de gent estranya

i manar-nos-ho tot és lo que vol.

Doncs, jo li he dit: “No em plau!”. I, via fora!

he anat pel món com m’ha vingut a plaer,

he fet lo que he volgut, lliure a tota hora,

i no he obeït llei, ni rei, ni res.

I, tant se val...! (1)

Al menys jo no em puc imaginar el Blesa enfrontat d’aquesta manera al rei d’Espanya. 
Personatges d’aquest tipus –ladrones de guante blanco, en diu el senyor Rectoret- més 
aviat cal situar-los entre aquesta gent estranya que ompla el país, tal com afirma en 
Serrallonga-Maragall.

L’actualitat
I avui dia també hi ha molta gent que respecten els bandolers. Un bon exponent és 
MESCLAT, grup de música català creat l’any 2000, que fusiona la música tradicional 
amb el rock i que està format per músics de diverses formacions d’arreu del país. Tenen 
una cançó que es diu Torna Serrallonga! I que fa així:

Del cor de les Guilleries

sortirà un gran espetec

que en farà ressons de guerra

a les parets de Tavertet.

Des de Sau a La Cellera,

des del Far al Matagalls,

el trabuc d’en Serrallonga

tornarà als amagatalls.

Torna, torna, Serrallonga,

que l’alzina ens cremaran,

que ens arrencaran les pedres,

que la terra ens robaran. (2)

Algú es pot imaginar el banquer Blesa amb la sensibilitat suficient com per a defensar 
una alzina? Jo no. Ara bé, sí que me’l puc imaginar amb un trabuc a les mans i fent-ne 
un mal ús...

Els MESCLAT, quan canten aquesta cançó, fan sentir unes veus de fons, que van llegint 
aquesta llista:

Josep de Trinxeria, Joan Barceló “Carrasclet”, Joan Baptista Basset, Josep Moragues, 
Francesc Layret, Salvador Seguí, Emili Darder, Lluís Companys, Quico Sabater, Marcel•lí 
Massana, Ramon Vila “Caracremada”, Salvador Puig Antich, Gustau Muñoz, Jordi Martí-
nez de Foix, Julià Babia “El Nen”, Albert Ibàñez “L’Avi”, Guillem Agulló, Antoní Massaguer, 
Martí Marcó, Toni Villaescusa, Fèlix Goñi, Quim Sànchez.

I redera d’aquesta cançó, un dels primers comentaris del Youtube diu:

Visca tots aquells que algun dia van anar contra el sistema autoritari. Aquesta canco va 
per ELLS. De manera que ja ho sabeu: un respecte pals bandolers.

(1)Obres completes de Joan Maragall, Biblioteca Perenne, ed. Selecta, Barcelona, 
1947.

(2)http://www.youtube.com/watch?v=oidtNQQ3f10

Podeu enviar els vostres escrits a l’adreça de correu electrònic 
areabesos@areabesos.com; o físicament al carrer Besòs, 7, 
1er 2ona.
ÀREA BESÒS no es fa responsable dels articles signats, que 
exposen l’opinió dels seus autors. El diari només es manifesta 
ideològicament a l’editorial. Tots els drets reservats. 

Francesc Arnau i Arias

Agustí Gallart i Teixidó

Una nova albada per Catalunya és 
possible

Aquest darrer cap de setmana a Badalona s’han viscut dos esdeveniments 
esperançadors pel nostre futur col·lectiu. L’un, la renovació del Secretariat 
Nacional de l’Assemblea Nacional Catalana, i l’altre, la presentació d’un nou 
Procés Constituent a Catalunya.

L’ANC impulsa des de la societat civil, i d’una manera absolutament transversal, 
un seguit de projectes que ens han de permetre proclamar la independència de Catalunya 
el proper any 2014. Ni hi ha cap mena de dubte que la vitalitat i el creixement constant 
d’aquesta organització, és un dels actius més importants que disposa la societat civil 
catalana.

Per altra banda, i també des de la societat civil, el nou Procés Constituent a Catalunya 
presentat a la veïna plaça de Trafalgar ha posat de manifest un desig generalitzat de 
molta gent, a l’acte havia més de 900 persones, de dir prou a un sistema que cerca com 
a principal objectiu el guany material i no la dignitat de la persona.

Les propostes de l’ANC i del Procés Constituent a Catalunya tenen en comú dos aspectes 
fonamentals que aportaran complementarietat i força a ambdues organitzacions: la 
radicalitat democràtica i la regeneració política i social.

Aquestes sinergies també ajudaran a posar de manifest que en una Catalunya independent 
no volem tot allò que ara no ens agrada de l’actual Catalunya dependent. Així de clar.

La independència de Catalunya 
(el rebot del gat mort)

José Megías

El símil amb un gat que cau d’un edifici és dramàticament real, consisteix que 
el gat, en caure de gran alçada, en lloc d’estampar-se contra el terra, rebota. 
Aquest rebot pot fer-nos creure que el gat està viu i que sortirà d’aquesta, però 
no, el gat està mort.

De la mateixa manera està passant amb les intencions de portar la independència 
de Catalunya, ja estem veient els primers canvis. Segons les enquestes ERC està passant 
davant de CIU amb intenció de vot, això demostra una tendència. Em refereixo que a 
Catalunya tal com estan les coses sembla que no tingui sortida i els votants comencen a 
pensar en la independència.

És possible que la independència sigui dolenta per a Espanya i per a Catalunya. Segurament 
el problema resideix en suposicions, solament hi ha un camí, el dret a decidir, serà el que 
realment posarà en la palestra totes les incògnites que hi ha sobre aquest tema.

L’estat espanyol hauria de permetre aquesta consulta i acabar d’una vegada amb totes 
les especulacions que s’estan realitzant sobre aquest tema. Tinc els meus dubtes, quan 
Catalunya sigui independent, si els polítics catalans seran els més rics del món, i llavors 
no hi haurà marxa enrere.

El més segur és que sortirem de la crisi abans que Catalunya aconsegueixi la independència 
i segurament passarà a segon terme i com tot estarà més o menys en ordre començarem 
a reclamar Gibraltar.
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Jesús María Canga deixa el seu càrrec en un ple emotiu i una setmana després Callau agafa el relleu.

Sito se’n va i arriba Callau

Montse Sáez

Sant Adrià.-
La gent esperava fora, 

a la porta de la Casa de 
la Vila. Faltaven quinze 
minuts perquè comencés 
un ple històric i molts 
adrianencs i adrianenques 
volien ser-hi presents. 
A dins de la casa con-
sistorial, en una sala de 
plens amb càmeres de 
televisió i més fotogràfs 
dels habituals i tots els 
seients ocupats (i amb 
un vestíbul de la primera 
planta ple de cadires i 
una pantalla de televisió 
que retransmitia el que 
passava a dins la sala), 
l’alcalde Jesús María 
Canga deia adéu el passat 
14 de juny a 17 anys com 
edil. A la seva entrada, els 
crits de “Sito, Sito, Sito!” 
ja anunciaven que aquest 
seria un ple emotiu. Tots 
els grups municipals han 
dit la seva de la seva mar-
xa però, especialment, de 
la seva tasca al capdavant 
de la ciutat. 

Respecte dels grups 
municipals

Menchu Martí (PxC) 
és la única que ha aconse-
guit que l’ambient de cor-
dialitat es tranqués quan 
ha criticat que l’alcalde 
marxi al Consorci del 
Besòs en un càrrec creat 
especialment per a ell. 
L’alcalde, en el seu dis-
curs final, l’ha contestat 

dient que si l’havien ofert 
feina era “perquè m’ho 
mereixo”. 

La líder de CiU, Mireia 
Hernández, ha demanat 
perdò als presents per fer 
el seu discurs “mirant als 
ulls de l’alcalde” i donat-los 
l’esquena. Hernández ha 
manifestat que havia trobat 
a faltar a l’alcalde en aques-
ta legislatura, tot i que entén 
la difícil situació personal 
per la que ha viscut. “No és 
una crítica, és una tristesa 
profunda. Haurien volgut 
tenir més alcalde”. 

Els seus socis de go-
vern, ICV-EUiA, en pa-
raules del seu portaveu, 
Gregorio Belmonte, ha 
destacat com havia can-
viat la ciutat en el mandat 
de Canga i ha recordat 
com l’edil havia inculcat 
l’orgull de ser adrianenc. 
“En els discursos, sempre 
feiem apostes per veure 
quan diria allò de “la ciu-
tadania sou la força de 
Sant Adrià”, i no faltava 
mai”, ha reconegut. 

Per la seva banda, el 
líder del principal partit de 
l’oposició, Jesús García 
Bragado, ha reconegut 
el mèrit de l’alcaldia en 
reptes aconseguits per 
la ciutat com el Campus 
Universitari del Besòs, tot i 
que ha recalcat que s’han 
quedat sobre la taula te-
mes com el de l’edifici del 
carrer Venus del barri de la 
Mina, o la fallida arribada 
del vaixell-hotel. 

Pedro Rivero ha estat 

l’encarregat de despedir 
al líder del seu partit amb 
un emotiu discurs en el 
que ha enumerat un per 
un els reptes aconseguits 
durant la seva permanèn-
cia al càrrec. El socialista 
ha parlat del Sito alcalde 
com una persona tole-
rant, transparent, hones-
ta, combativa i lliure, i 
ha assegurat que quan 
va arribar al càrrec es va 
trobar un poble “arrin-
conat” i que 17 anys 
després l’ha convertit en 
una ciutat “amb orgull i 
que importa”.

El comiat
En el seu discurs, 

l’alcalde Sito s’ha enre-
cordat del seu partit, dels 
militants, de la resta de 
grups polítics, de la ciu-
tadania i dels funcionaris 
que l’han fet costat en 
tots aquests anys. Canga 
ha justificat la seva marxa 
dient que tenia il·lusió 
però no força, i un es-
pontani ha cridat “te l’han 
tret”. L’edil socialista ha 
tingut paraules per la seva 
família, els seus amics 
i els seus companys de 
partit, als qui ha demanat 
cap i seny a l’hora de se-
guir amb la seva feina. 

Com a comiat, els 
seus companys li han re-
galat una samarreta amb 
la frase “Tú sí que eres 
un monstruo!!!”, que és 
la forma com anomena 
carinyosament Sito els 
seus amics. 

Arriba Callau
“Esperem que aquest 

sigui l’inici d’una gran 
amistat.  Visca Sant 
Adrià!”. Amb aquestes 
paraules acabava el pri-
mer discurs com a alcalde 
de Joan Callau, el regidor 
d’urbanisme escollit pel 
seu partit, després de 
votacions internes i molts 
dies de maldecaps, per 
substituir Sito Canga just 
una setmana que aquest 
deixés el càrrec. 

El ple començava 
amb el jurament del cà-
rrec com a regidor de 
Hugo Ferrer, a qui Isabel 
Marcuello, que presidia 
l’acte com a alcaldessa 
accidental, ha donat la 
benvinguda. Després han 
començat la presentació 
de candidatures. Només 
els socis de govern del 
PSC, ICV-EUiA, no han 
presentat candidat, la 
resta de grups han pre-
sentat als seus caps de 
llista. Com era d’esperar, 
cada grup ha votat el seu 
candidat, i Joan Callau ha 
sigut escollit alcalde amb 
els 11 vots dels socialis-
tes i els 3 d’ICV-EUiA.

Un cop recollida la 
banda i el bastó que 
l’acrediten com a alcal-
de, Joan Callau ha jurat el 
càrrec i han començat les 
intervencions dels grups 
municipals. Menchu Martí 
(PxC) ha qualificat Ca-
llau de “representant de 
l’aparell del PSC” i ha 
criticat la falta de paritat 

i igualtat entre homes i 
dones als càrrecs de més 
autoritat.

Per la seva banda, 
Mireia Hernández (CiU) 
s’ha mostrat sorpresa 
amb la rapidesa com 
s’havia convocat el ple 
d’investidura “sense es-
tablir cap diàleg, i això no 
és bo per la ciutadania”. 
La regidora convergent ha 
manifestat que la ciutat 
“ha d’aconseguir una 
sèrie de somnis” i que 
per fer-ho s’ha de canviar 
la dinàmica de treball al 
consistori. 

Gregorio Belmonte, 
portaveu de la coalició 
ICV-EUiA, ha justificat el 
seu vot a favor de Callau 
per mantenir “un projecte 
comú que ve de lluny i 
volem que vagi encara 
més lluny”. 

El líder del PP, Jesús 
García Bragado, ha afir-
mat en la seva intervenció 
que percep que el grup 
socialista estarà aquests 
propers dos anys “més 
pendents del futur que 
del present”, en referèn-
cia a les primàries per 
escollir candidat per les 
properes eleccions muni-
cipals del 2015.

Joan Callau, en el 
seu primer discurs com 
a alcalde, ha recordat el 
moment, “una mica per 
casualitat”, de la seva 
arribada a Sant Adrià. 
Parlant de Sito Canga, 
ha afirmat que havia 
“substituit un amic i una 

llegenda, i totes les com-
paracions amb ell les tinc 
ja perdudes”. L’alcalde ha 
recordat de nou que la 
prioritat dels propers anys 
serà la defensa de les 
persones davant les in-
justícies, “com ja hem fet 
amb les preferents i els 
desnonaments”. Callau 
s’ha compromès a “treba-
llar perquè l’Ajuntament 
continuï sent econòmica-
ment viable i poder oferir 
els serveis socials com 
estem fent ara, i a pre-
servar els valors que va 
implantar Sito, com són el 
respecte i la tolerància”. 
L’edil socialista ha afir-
mat que mantindrà diàleg 
i cercarà acords amb la 
resta de forces polítiques. 
Després d’agrair la seva 
família i recordar noms 
de regidors històrics del 
municipi, s’ha acomiadat 
amb uns versos d’una 
cançó de Fito Páez titu-
lada “Yo vengo a ofrecer 
mi corazón”. 

MONTSE SÁEZ

Video dels plens:

Jesús María Canga (amb Isabel Marcuello al costat) dóna per acabat el darrer ple com a alcalde de la ciutat. Una setmana després seria investit Callau (a la dreta) com a nou edil de Sant Adrià.
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Entrevista completa:

“Una ciutat l’has de gestionar en base a 
un projecte, atenent als ciutadans, i no al 

xafardeig i els rumors”

Entrevista amb Joan Callau, alcalde de Sant Adrià

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Primeres hores al 

seu nou despatx, el que 
Sito Canga ha ocupat 
els darrers 17 anys, i 
Joan Callau afirma que 
se sent, apart “d’una 
mica descol·locat, animat 
i amb ganes d’assumir 
la responsabilitat de ser 
alcalde”. Reconeix que no 
ha parlat públicament en 
tot el procés de succes-
sió de Canga perquè no 
hauria estat bo per ningú 
i que totes les actuacions 
urbanístiques estan fetes 
pensant en les persones.   

Pregunta. S’ha dit 
de vostè que la gent del 
carrer no el coneix. Qui 
és Joan Callau?

Resposta. Pel que fa 
al vessant públic sóc una 
persona que he treballat 
durament aquests anys 
des de la meva responsa-
bilitat de regidor, i m’he 
vist amb qui m’havia de 
veure. Perquè si tots els 
regidors van a veure a to-
tes les entitats, quedaran 
marejades. Cadascú té 
les seves responsabilitats, 
jo tenia les meves, i quan 
s’havia de reformar un 
carrer anava a parlar amb 
els veïns, quant s’havia 
de fer el pla de la Mina hi 
havia assembles directes, 
com a La Catalana.   

P. O sigui, actes per 
fer feina i no per fer-se 
la foto.

R. No, no és això. El 
que passa és que ja hi 
ha el regidor de cultura, 
d’esports, de participació. 
I el d’urbanisme ha de sa-
ber fer la seva feina, aten-
dre els veïns, no reunir-se 
amb les entitats.

Crec que sóc bona 
persona, tolerant, i diu la 
gent que em coneix que 
sóc una mica peculiar. 
Penso que puc aportar en 
moments d’incertesa tran-
quilitat. M’agrada molt tre-
ballar en equip i dialogar.   

P. Durant aquests 
mesos s’han dit moltes 
coses de vostè: que no 
tenia carisma, que no el 
coneixia ningú, que viu a 
Badalona. Això l’ha ferit? 

R. No, perquè en 
aquest procés he intentat 
aïllar-me dels comenta-
ris. Una ciutat l’has de 
gestionar en base a un 
projecte, atenent als ciu-
tadans, i no al xafardeig i 
els rumors, perquè no te’n 
surts. He intentat estar 
tranquil pequè haviem de 
fer un relleu d’un magnífic 
alcalde, apart d’un amic. I 
la ciutat de Sant Adrià no 
havia de tenir ni un punt 
de més d’angoixa. 

P. S’ha aïllat tant que 
no ha parlat fins ara de 
tot el procés de successió 
de Sito Canga.

R. No he parlat per-
què era un procés intern. 
Crec que he de parlar en 
funció d’alcalde, però 
abans no calia. 

P. O sigui que ara ja 
li puc preguntar si va ser 
una imposició del PSC.

R. Jo no cap imposi-
ció. Sóc una persona que 
em proposa l’executiva, 
que tinc el vist-i-plau de 
la direcció del partit i el 
suport de l’assemblea. 
Sóc una proposta del 
Partit Socialista, no una 
imposició. 

P. S’havia plantejat 
ser alcalde?

R. No. Va ser una 
proposta del partit i dels 
companys però no he fet 
allò de conspirar per ser 
alcalde. El que passa és 
que a la vida et trobes co-
ses sense demanar-les.

P. Creu que sí que 
hi ha persones que han 
conspirat?

R. No, no ho sé. Jo 
responc de mí, dels altres 
no. Però crec que ha estat 
un procés que al final ha 
acabat bé, hem pogut 
seure tranquilament amb 
la Isabel (Marcuello), par-
lar moltes hores, i ens ha 

anat molt bé.
P. Com creu que serà 

la governabilitat aquests 
dos anys? Perquè Sito 
era una figura que unia i 
aportava tranquilitat.

R. Tenim l’obligació 
tots els partits de man-
tenir-ho igual. Als temes 
importants hem de trobar 
el front comú. Entenc que 
vinc a mig mandat i no 
tinc l’ascendència que 
pugui tenir el Sito. Això 
d’entrada serà un handi-
cap, però intentaré que 
la cosa giri. No dependrà 
només de mi, els altres 
també hauran de posar 
de la seva part. Tots tenim 
la obligació de mantenir 
el respecte i la tolerància 
entre tots.  

P. Ha parlat de les 
oportunitats urbanísti-
ques que ha d’aprofitar 
la ciutat, però en el seu 
discurs va parlar de les 
polítiques socials. Això 
ja ens ho va avançar Isa-
bel Marcuello uns dies 
abans quan va dir que 
ara és el moment de les 
persones. 

R. Les persones sem-
pre han sigut importants. 
El canvi que s’ha fet a 
Sant Adrià es va fer per-
què la gent pogués viure 
millor, sempre ho fas per 
els persones. Quan arre-
gles un carrer, treus les 
línies d’altres tensió del 
riu, i fas un riu perquè la 
gent pugui passejar, ho 
fas per la gent. D’acord 
que és urbanisme, des-
pectivament el que la 
gent diu “totxo”, però ho 
fas per les persones. 

Aquest mandat ja el 
vam començar poten-
ciant les eines de po-
lítica social, promoció 
econòmica i d’educació, 
sobretot. I ara, tal com 
et deia abans, hem de 
defensar el que tenim i 
defensar-nos tots plegats 
del que ens està passant. 
Les polítiques ocupacio-
nals les estem fent els 

ajuntaments sols, perquè 
els diners de l’Àrea Me-
tropolitana són diners 
municipalsPer tant, hem 
de defensar la gent de 
Sant Adrià en la mesura 
que poguem. 

I l’altre tema és veure 
si podem desencallar el 
tema del front del Litoral, 
i a partir d’aquí trobar 
noves oportunitats per la 
ciutat.     

P. Quines són les op-
cions de transformació 
del front del Litoral?

R. Hem de veure què 
és el millor per la ciutat, 
tenint en compte el mo-
ment de crisi que hi ha 
ara mateix. El primer és 
fer un procés de parti-
cipació amb la gent de 
Sant Adrià, com sempre 
hem fet. 

P. Suposo que l’Ajun-
tament ja té una idea 
del que és millor per la 
ciutat. 

R. El que hi ha són 
desitjos, com que les 
tres torres tinguin una 
utilitat, i sobretot que 
es pugui crear ocupació 
per gent de Sant Adrià. 
El que passa és que avui 

en dia les tres xemeneies 
i l’edifici de les turbines 
no són fàcils d’ocupar, 
per això hem de buscar 
complicitat amb Barcelo-
na, l’Àrea Metropolitana, 
la Generalitat. 

P. S’havia parlat de 
construcció de vivendes.

R. S’ha de veure. Aquí 
partim de la base que són 
terrenys privats i qualifi-
cats de zona industrial.

P. Serà un procés 
llarg.

R. Home, clar. No 
serà qüestió d’un mes.

P. Ni d’un mes ni de 
dos anys.

R. El que s’ha de fer 
és planificar i començar a 
treballar. La Catalana, per 
exemple, vam començar 
fa 10 anys, i quan arriba 
la crisi s’atura tot. Tu 
planifiques però tot es 
desenvolupa al ritme que 
marca l’economia. 

El Campus, per exem-
ple, sí que és una inversió 
que la Generalitat va fent, 
i no s’ha aturat. I això és 
d’agrair. 

P. Con està el tema de 
la discoteca Amnèsia?

R. Pel que sé, està tot 

pendent d’un informe de 
ports perquè puguin tenir 
totes les llicències per 
poder construir. Tots els 
informes interns i externs 
necessaris ja es tenen i 
són positius. Això està 
en marxa. 

P. Ja se sap quan es 
durà a terme el ple en el 
que s’anunciaran els can-
vis en les regiduries?

R. No, hem de parlar 
amb el secretari i encara, 
a aquesta hora, no ho 
sé. 

P. Continuarà com a 
regidor d’urbanisme?

R. No, només faré 
d’alcalde.

P. Isabel Marcuello va 
dir que es presentarà a les 
primàries. Vostè també?

R. Faré d’alcalde, i 
quan toqui parlar de pri-
màries, ja decidirem.   

MSJoan Callau, al seu nou despatx a alcaldia, el primer dia del seu mandat com a alcalde.

Actualitat
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Marcuello s’aparta però es presentarà a 
les primàries del PSC

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Molt s’havia parlat 

d’ella, però Isabel Mar-
cuello encara no havia dit 
la seva sobre la successió 
del ja exalcade adrianenc, 
Jesús María Canga. El 
passat 18 de juny, quatre 
dies després del ple de 
renúncia de Jesús María 
Canga en que es va con-
vertir en alcaldessa acci-
dental, va convocar una 
roda de premsa a la seu 
del PSC de la ciutat 

L’alcaldessa acci-
dental va anunciar que 
la meitat de l’executiva 
local ha presentat un 
recurs a la comissió de 
garanties del PSC perquè 
els aclareixin uns “interro-
gants” respecte la votació 
de l’executiva local on 
es va escollir Joan Ca-
llau, el número 4 de les 
llistes i fins araregidor 
d’urbanisme, com a suc-
cessor de Canga. Aquest 

recurs no ha aturat el 
procés d’investidura de 
Callau, que es dur a terme 
pocs dies després. 

“No tiro la tovallola, 
dono un pas al costat per-
què passi el candidat de 
l’alcalde i del PSC”. Amb 
aquestes paraules Mar-
cuello deixava clar que 
no estava d’acord amb la 
decisió de Canga i de Ni-
caragua d’apostar per Ca-
llau, però que l’acceptava 
pel bé de la ciutat. “No 
estic ferida, estic moles-
ta, però he sigut generosa 
pel partit i per la ciutat”, 
va comentar Marcuello, 
que s’ha lamentat de les 
presses i el poc diàleg 
que han caracteritzat tot 
el procés, així de la poca 
confiança de l’alcalde i 
del seu partit en la seva 
persona. Per ella el relleu 
estava clar: “Hi havia 10 
persones que podien ser 
escollides com a alcalde, 
però hi ha unes llistes 
tancades i numerades i 

la successió natural (és 
a dir, que la número 2, 
Marcuello, agafés el re-
lleu) era el procés menys 
traumàtic possible”. 

Tot i acceptar la de-
cisió de l’alcalde (“que 
segur ha reflexionat molt 

per escollir Joan Callau”), 
Marcuello va anunciar  
que es presentarà a les 
primàries del seu partit 
per escollir el candidat 
socialista per les properes 
eleccions. “Mai hi havia 
hagut primàries, però 

ara comença una nova 
etapa”. Les primàries, 
que Marcuello demana 
que tinguin les mateixes 
regles de joc per tothom, 
es podrien iniciar abans 
que acabi l’any.

Contradint el que 

va assegurar Jesús Ma-
ría Canga, que el can-
didat ideal era Callau 
perquè era el moment de 
l’urbanisme, Marcuello va 
afirmar que “ara és el mo-
ment de les persones”. 
Per això va deixar clar que 
les prioritats per la ciutat, 
consensuades amb Joan 
Callau, són, en aquest or-
dre “les polítiques socials, 
l’ocupació, la política 
econòmica i l’eix territo-
rial, en concret la remo-
delació del front marítim 
que haurà de seguir un 
procés participatiu amb 
tota la ciutadania”. 

La primera tinenta d’alcalde afirma que no és el moment de l’urbanisme sinó de les persones.

Més informació: 

MSIsabel Marcuello, durant la roda de premsa a la seu del PSC.

CiU proposa un govern 
de concentració
Mireia Hernández, líder del grup municipal de CiU a Sant Adrià, va 
dur a terme poques hores després que es fés pública la renúncia 
de Canga a l’alcaldia una roda de prensa just davant de la Casa 
de la Vila per valorar la “sobtada” dimissió de l’alcalde, Jesús 
María Canga. Va criticar que ho fés públic per la premsa, sense 
comunicar-ho als portaveus municipals. La regidora convergent va 
plantejar un govern de concentració, si la seva proposta de govern 
de concentració no prospera “promourem una moció de censura.” 

Més informació: 

El PP diu no a un 
govern de concentració 
El Partit Popular Català a Sant Adrià ha dit que davant la sortida de 
l’alcalde Canga, “el Partit Popular no formarà part de cap govern de 
concentració”. Així mateix el regidor Popular considera sorprenent 
que CIU, una de les formacions amb menys representació en el 
consistori (2 regidors) plantegi una moció de censura. Èn aquest 
sentit García Bragado ha comentat que creu que “CIU confon 
l’escassa representació que té en el municipi amb la que té en el 
Parlament o en altres institucions”. 

Més informació: 

ICV-EUiA rebutja la 
proposta de CiU
La coalició ICV-EUiA es va oposar “plenament” a la proposta 
de CiU d’un govern de concentració. Per tres raons: “perquè 
aquesta proposta inclou a un partit com Plataforma per 
Catalunya, qüestió que desacredita directament la proposta; 
perquè el govern actual d’esquerres té capacitat de lideratge per 
continuar governant; i perquè la nostra coalició no participarà 
d’un govern on partits de dretes (CiU i PP), que retallen drets 
socials i liquiden l’escola i la sanitat pública, tinguin cap responsabilitat.”

Més informació: 

PxC respon a la 
negativa d’ICV-EUiA 
La portaveu de Plataforma per Catalunya a l’Ajuntament, Menchu 
Martí, ha lamentat la negativa d’ICV-EUiA de formar un govern 
d’unitat per respondre a la manca de lideratge i governabilitat que hi 
ha a l’Ajuntament. Per Martí, això demostra que “ICV-EUiA s’ha tret 
la màscara i ha evidenciat que l’únic que els interessa de és ocupar 
una cadira per poder beneficiar als seus amics, saludats i coneguts”. 
Martí considera que “els que vam ser escollits pels adrianencs per 
representar-los, tenim la responsabilitat i l’obligació de treballar per millorar el seu dia a dia”.

Més informació: 
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Entrevista completa:

“Per resoldre els problemes de Sant 
Adrià es necessita una persona amb una 

vitalitat que jo no tinc”

Entrevista amb Jesús María Canga, ex-alcalde de Sant Adrià

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Poques hores després 

que es fés pública la seva 
renúncia definitiva al cà-
rrec, el ja exalcalde Sito 
Canga ens va rebre al seu 
despatx, que va abando-
nar pocs dies després.

Pregunta. Com se sent?
Resposta. Em sento 

satisfet, nerviós i cansat. 
Satisfet perquè he com-
plert una etapa política 
molt llarga de Sant Adrià 
i perquè he tingut la sort 
de viure una època de 
transformació molt bona 
per a la ciutat en el que 
a qualitat de vida dels 
ciutadans es refereix. He 
fet tot el que he sabut i 
pogut fer.

Nerviós perquè no 
deixa d’haver estat una 
etapa molt llarga de la 
meva vida i que, d’alguna 
forma, educa i vicia, i deixa 
en l’aire si sabré viure sen-
se la pressió que he tingut, 
si sabré arribar a casa i 
desconnectar. 

I estic cansat, és una 
realitat palpable. Física i 
mentalment necessito una 
oxigenació. En la vida po-
lítica hi ha sobresalts des-
agradables que m’afecten. 
Sincerament, li he agafat 
por a la política.

P. En quin sentit?
R. Tinc una sensació 

similar a quan acaba-
va la carrera i em que-
dava una assignatura i 
m’autoobligava a acabar-
ho. Doncs ara tinc aques-
ta mateixa sensació, la 
idea d’haver d’acabar-ho 
bé perquè al món en el 
qual ens movem per qual-
sevol història et poden 
ficar en un embolic i no 
estic a gust. Li he agafat 
por, no pots parlar per 
telèfon perquè et sents 
observat. A més, tinc 
sempre la bona voluntat 
de resoldre els problemes, 
i algunes persones pen-
sen que amb això ja tens 
l’obligació de resoldre-ho, 
i si després no surten les 
coses se senten traïts. 
Necessito apartar-me, 
refugiar-me en la meva 
família i viure feliç. He 
complert la meva etapa 
i cal un acte de respon-
sabilitat i no enganyar a 
la ciutadania. Una per-
sona que no aporta el 
plus d’alcalde com jo no 
estic aportant els últims 
mesos, que és estar en 
els actes de les entitats, 
per exemple, no deixa de 
desencantar, i jo no vull 
això. Vull anar-me’n amb 
el bon sabor de boca que 
la gent m’estima, i per 

això he pres la decisió de 
deixar-ho.

P. Per què fa uns 
mesos va dir que esgota-
ria la legislatura?

R. Perquè m’ho va 
demanar el partit. Pas-
sava una situació una 
mica angoixant per a mi, 
per una malaltia de la 
meva dona, i li vaig dir al 
partit que era el moment 
d’anar-me’n perquè la 
meva dona em necessita-
va. Però el partit va veure 
que la successió no seria 
fàcil i em va demanar 
que seguís, però quan 
fas això perds autoritat, 
i no tens lideratge per 
als temps difícils. Notava 
que m’autoenganyava, 
em notava com el ciclis-
ta al que se li escapa el 
gran grup i fa un esforç 
per arribar i llavors se li 
escapa una altra vegada i 
segueix tirant i quan està 
totalment esgotat arriba 
el Tourmalet.

Per resoldre els pro-
blemes de Sant Adrià es 
necessita una persona 
amb una vitalitat que jo 
no tinc. En aquests mo-
ments hi ha un lideratge 
de persona respectada, 
però no de vitalitat. No 
puc enganyar a la gent, 
ja no ho tinc. 

P. I, a partir d’ara, 

què farà?
R. T’explico. Jo em 

vaig comprometre amb 
Barcelona a parlar amb 
Santa Coloma de Grame-
net i Montcada i Reixac 
perquè s’incorporessin al 
Consorci del Besòs, i ho 
van fer. En una conversa 
amb l’alcalde Trias li vaig 
comunicar que deixaria 
l’alcaldia, i que potser ha-
via de trucar a la porta de 
Barcelona en qualitat de 
llicenciat en química. Ell 

em va dir que em necessi-
taven per seguir treballant 
en la transformació que 
estàvem realitzant i que 
es crearia una plaça en 
el Consorci del Besòs que 
estaria a la meva dispo-
sició en el moment que 
deixés l’alcaldia. Aquesta 
plaça existeix, i segura-
ment l’ocuparé. 

P. Quines funcions té 
aquesta plaça?

R. No té funcions 
de gestió, és més obrir 

portes, de relacions insti-
tucionals. Em tocarà anar 
a parlar amb els alcaldes 
per a coordinar i dur a 
terme projectes. Aportar 
la meva experiència.

MSCanga, el dia que va anunciar la seva renúncia al càrrec d’alcalde, al seu despatx.

MÉS DE 50 ANYS AL VOSTRE SERVEI
Cafeteria - Venda de Café - Pastisseria Artesanal

Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33
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Els més petits participen de la Jornada 
contra l’aturada cardíaca

Montse Sáez

Sant Adrià.-
Moltes famílies, i en 

especial molt nens i ne-
nes, van participar en la 

Jornada contra l’aturada 
cardíaca que va organit-
zar Protecció Civil Sant 
Adrià, amb el patrocini 
de La Caixa, a la plaça 
de la Vila. Mentre a 

l’Ajuntament es duia a 
terme el ple d’investidura 
que ha escollit Joan Ca-
llau com a nou alcalde de 
la ciutat, mig centenar de 
ciutadans i ciutadanes 

estaven coneixent de 
primera mà la manera 
de salvar vides amb les 
maniobres de reanima-
ció o la utilització d’un 
desfibril·lador. També es 

van exposar els materials 
que utilitza Protecció Civil 
en el seu dia a dia i es van 
recaptar fons per aconse-
guir un desfribil·lador per 
a la ciutat. 

Organitzada per Protecció Civil, amb el patrocini de La Caixa, es va dur a terme el passat 21 de juny a la plaça de la Vila. 
JP

Actualitat

Plaça de la Vila, 11, entlo., 3ª - 08930 - SANT ADRIÀ DE BESÒS
Tels. 934.62.27.21 / 934.62.08.07 Fax. 933.81.25.48 

Manuel 
AMAYA 
BRAVO

Agente de la Propiedad 
Inmobiliaria

Perito Industrial
Perito Tasador

Administrador de Fincas

Locales en Alquiler - Pisos en Venta

Mariscal Cabanes, 46-48 
Local (Zona Artigas). Dos puer-
tas dan a la calle. Una de las puertas 
tiene entrada peatones; Pavimento 
terrazo; Un aseo; Altura del Local 5,50 
metros;  220,40 metros planta; 156 
metros altillo, adaptado para despa-
chos, con divisiones. Ventanas de 
celosia de vidrio, a la calle. 

Mariscal Cabanes 20-22 
Local  138,48 m  (Zona Arti-
gas).  Una puerta; El pavimento es 
de cemento no tiene terrazo; Un aseo.

Europa, 2 Bis. 256,70 m. Era 
un parvulario y tiene las dependen-
cias para tal destino; Se compone de 
cocina, dos salones, un despacho, un 
almacen, aseo individual, varios aseos 
de niños, aire acondicionado y pasillo 
salida emergencia.

Bogatell, 58. Local Uno. 
100 m. 2  puertas; Aseo; El local es 
un poco irregular. 

Villar, 85. Local. 123,50m. 
Local y sótano, comunicado por una 
rampa; 1 puerta; Tiene puerta con sali-
da al vestíbulo.

En Sant Adrià Besós
Santa Catalina, 16. 100m. 2 

puertas; Aseo; Puerta a motor.
Pi i Gibert, 74. Local Bar  

45,98 m. Tiene salida a la Pla-
za Mossen Antón.   

Juan Fivaller, 10. Local      
193m.

En Badalona disponemos 
de varios entresuelos comer-
ciales

Guasch, 4. Local. 900 m. 
(Badalona). Dos puertas, una 
basculante y otra peatonal. 
Más de 5 m. de altura  
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L’Aerobús obté la certificació de qualitat 
UNE 13816 del servei de transport públic

Redacció

Badalona.-
L’organisme certifi-

cador APPLUS ha ator-
gat a SGMT (Serveis 
Generals de Mobilitat i 
Transport S.L.), empresa 
concessionària del servei 
Aerobús, la certificació 
europea de qualitat UNE-
EN-13816:2003 del ser-
vei de transport públic de 
viatgers per a les dues 
línies de l’Aerobús que 
atenen el servei entre 
les terminals T1 i T2 de 
l’Aeroport i el centre de 
Barcelona.

La norma UNE 13816 
determina les condicions 
en les quals es presta el 
servei des de l’òptica del 

viatger i estableix unes 
recomanacions i requisits 
perquè les expectatives 
de l’usuari es coneguin, 
es valorin i es tinguin en 
compte en el moment 
de realitzar el servei amb 
l’objectiu de millorar el 
grau de satisfacció de 
l’usuari.

La certificació supo-
sa aconseguir la major 
aproximació entre la qua-
litat esperada per l’usuari 
i la que realment percep.

La seva implantació 
comporta un rigorós i ex-
haustiu sistema de control 
que inclou la realització 
del servei, l’avaluació de 
la satisfacció de l’usuari 
i del sistema de gestió de 
la qualitat.

Els criteris de qualitat 
bàsics que contempla la 
norma europea que Aero-
bús acaba d’aconseguir 
són: l’accessibilitat, la 
informació, la regularitat 
i puntualitat, l’atenció al 
client, el confort, la segu-
retat i el respecte al medi 
ambient.

L’obtenció d’aquesta 
certificació confirma el 
compromís permanent de 
SGMT per aconseguir la 
màxima qualitat en el ser-
vei d’Aerobús que ofereix 
als usuaris.

www.sitiosdebarcelona.net

Actualitat

Aconsegueix una major aproximació entre la qualitat esperada per l’usuari i la que realment percep.

C/ Iglésia, 32
08930 Sant Adrià de Besòs
Tels: 93 462 18 61
         615 256 203  
info@meskmascotes.com

Ofrecemos un seminario 
mensual sobre educación y 
terapia de comportamiento 
canino. ¡Consúltanos!

Gracias a todos los que pasásteis por 
nuestro estand de la Fira del Comerç el 
7 y 8 de junio.
¡Os esperamos en nuestra tienda!

-Alimentación
-Complementos
-Peluquería canina

Para todo tipo de mascotas
Enviamos a domicilio
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Sant Adrià Consulting

Tel.  93 462 70 16 - 93 462 01 36
Fax 93 381 54 50

Av. Catalunya, 77  
08930-Sant Adrià de Besòs Barcelona-España

FISCAL CONTABLE LABORAL 
JURÍDICO SEGUROS
GESTIONES INMOBILIARIAS

 EXTRANJERÍA

w w w . s a n t a d r i a c o n s u l t i n g . c o m

Es fallen els premis del VIIè Concurs de 
Fotografia Rociera del CERCAT

Montse Sáez

Sant Adrià.-
El 26 de juny es van 

fallar els premis del VIIè 
Concurs de Fotografia 
Rociera del Centro de 
Estudios Rocieros y Cul-
tura Andaluza en Cata-
lunya (CERCAT). Andreu 
Noguero, amb la seva 
imatge “Amb la Verge” 
va ser el guanyador del 
primer premi en la cate-
goria “Romiatge del Rocío 
2013”, dotat amb 150 
euros i diploma. Antonio 
Ruiz, amb “La nena amb 
la Verge” va aconseguir 
el segon (100 euros i 
diploma), José Reyes, 
amb “Concentració” el 
tercer (50 euros i diplo-
ma), i Juan Tejero amb el 

“Rosari” va aconseguir el 
quart (50 euros i diplo-
ma). El premi especial en 
la categoria “Catalunya 
confrare”, dotat amb 100 
euros i diploma, va ser 
para Enric Estarlí.

El jurat va estar for-
mat per Manel Maya, 
president de l’Agrupació 
Fotogràfica Sant Joan 
Baptista, Ruth Soto, 
regidora de Cultura de 
l’Ajuntament de Sant 
Adrià, Montserrat Torres 
i Mª del Rocío Huertas, 
membres del CERCAT, 
i Manuel Zamora, pre-
sident del Consell de 
Germandats i Confraries 
de l’Arxidiòcesi de Bar-
celona.

Els premis es lliuraran 
dissabte vinent, 29 de 

juny, al Museu d’història 
de la immigració de Cata-
lunya (MhiC) a partir de 
les 20.30 hores amb la 
presència, entre d’altres, 
del nou alcalde de la ciu-
tat, Joan Callau. A més 
del lliurament de premis, 
el president del Consell 
de Germandats i Con-
fraries de l’Arxidiòcesi 
de Barcelona, Manuel 
Zamora, durà a terme una 
breu conferència sobre 
com captar el sentiment 
confrare i rociero en una 
fotografia.

Els guardons es lliuraran el proper dissabte, 29 de juny, al MhiC.
ANDREU NOGUERO

Cultura

“Amb la Verge”, d’Andreu Noguero, ha guanyat el primer premi del VIIè Concurs de Fotografia Rociera.
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La ràbia és una malaltia vírica que afecta a molts mamífers domès-
tics i salvatges incloent-hi l´home. Es transmet quan la saliva 
d´un animal infectat on es troba el virus contacta amb el torrent 
sanguini d´un altre animal, sovint per medi d’una mossegada però 
no sempre.

És un virus que ataca al sistema nerviós central produïnt una encefalitis 
mortal si no es detecta i tracta en la fase molt inicial de la malaltia.
Els mamifers més afectats són els gossos, gats, ratspenats i guilles i sempre 
cal contacte directe amb l’animal infectat perquè hi hagi contagi.
Com afecta al sistema nerviós, provoca canvis de comportament com 
l´agressivitat i això provoca els atacs per part dels animals afectats.
Al nostre país es considerava una malaltia erradicada, és a dir que s´havia 
controlat perquè no havia aparescut cap cas durant més de quaranta anys 
però a l’Àfrica i l’Àsia és encara una causa de mort molt freqüent, sobretot 
en menors de 15 anys.
Al ser una malatia erradicada, la vacunació antiràbica va passar de ser obli-
gatòria a tota Espanya a optativa segons les comunitats autònomes.
El  passat  mes de juny l’Institut de Salut Carlos III de Majadahonda va con-
firmar que les mostres que havien arribat d’un gos abatut a Toledo desprès 
d’atacar a tres nens i un adult eren positives a la ràbia.
Posteriors estudis epidemiològics van revelar que el gos, amb dos exemplars  
més i els seus propietaris procedien de Catalunya on residien des de feia 
uns mesos.
Tots havien viatjat al Marroc a principis d’any on havien viscut durant un 
temps abans de tornar a Espanya. 
Aquest fet va produïr la reacció immediata per part del Departament 
d’Agricultura,  per crear unes àrees de restricció en les poblacions catalanes 

on havien residit els tres gossos durant 
el possible període d’eliminació del virus,  
declarant la vacunació obligatòria de tots 
els gossos, gats i fures a Montcada i 
Reixach, Porqueres, Banyotes i Piera.
Així doncs tots els animals de més de 
tres mesos d’edat s’han de vacunar en 
un període màxim de 15 dies i els animals 
que s’havien vacunat anteriorment a fa sis 
mesos  també cal que siguin revacunats 
abans del mateix període.
Recentment la zona de restricció s’ha am-
pliat al barri de Sant Martí de Barcelona i 
no es descarten properes ampliacions en 
funció de nous estudis epidemiològics.
Davant aquesta situació d’alerta sanitària 
s’ha obert el debat de la nova obligato-
rietat i d’ampliar els controls sanitaris 
fronterers pels animals que viatgin a àrees 
de risc com pot ser el Nord d’Àfrica, zona 
molt propera al sud d´Espanya.
El col·legi Oficial de Veterianris de Ca-
talunya ha recomanat la vacunació voluntària de totes les mascotes per 
minimitzar el risc que una malaltia tan greu com la ràbia posi en perill la 
població canina i felina.
Considerant el fet que a més aquesta malaltia es pot transmetre als humans, 
és a dir es considera una zoonosi transmisible, cal posar-hi encara més me-
sures de control perquè es pot considerar un tema de salud pública.

Conxita Martínez 
Moreras 

Canis i Felis Hospital 
Veterinari; www.canisifelis.com

Columna d’opinió: La ràbia

Esports

La Catalana diu adéu a la Copa 
Catalunya a les primeres de torn

Manel Expósito

Sant Adrià.-
La falta d’experiència 

en la competició, el fet 
de jugar com a visitant, 
la baixa intensitat en la 
segona part o l’horari 
del partit (19:00h) han 
estat, possiblement, al-
guns dels factors que han 
provocat l’eliminació de 
La Catalana en la Copa 
Catalunya.

L’equip adrianenc 
començava dominant el 
partit, es sentia còmode 
al camp. Tot i tenir la 
possessió de la pilota 
durant pràcticament el 
primer temps, La Cata-
lana només gaudiria de 
dues clares ocasions de 
gol. La primera arribà 
al minut 5. Un xut de 
Danielo sortiria fregant 

el pal esquerre del por-
ter, després d’una bona 
assistència de Javi. Javi 
també tindria una ocasió 
molt semblant al primer 
temps. El gol local arri-
baria al minut 16. Aitor 
aprofitaria una passada 
en profunditat per posar 
l’1 a 0 al marcador, des-
prés d’un mal rebuig per 
part de Llanas i no poder 
agafar la pilota. L’empat 
no trigaria a arribar. Ro-
mero posà les taules al 
marcador des dels onze 
metres després d’una fal-
ta a Raúl. Aitor tornaria a 
avançar a La Llàntia amb 
un gol des de la línea de 
fons, just abans d’arribar 
al descans.

La intensitat i el ritme 
que havia posat La Cata-
lana durant bona part del 
primer temps no es veuria 

durant el segon. L’ocasió 
més clara de La Catalana 
seria una tímida rematada 
de Javi per damunt el tra-
vesser. L’expulsió de Javi 
al minut 58 i la lesió de 
Raúl al 78 ho aprofitaria 
La Llàntia per sentenciar 
el partit i l’eliminatòria. 
Dos gols en dos minuts, 
78 i 80, posarien fi al 
somni de la Copa Cata-
lunya.

D’aquesta manera 
s’arriba al final de la tem-
porada 2012/2013. Un 
any que serà recordat per 
haver aconseguit l’ascens 
a Segona Catalana.

MANEL EXPÓSITO

L’equip adrianenc perd per un contundent 4-1 davant La Llàntia i es queda fora de la competició.

La Catalana va caure a les primeres de canvi de la Copa Catalunya per un contundent 4 a 1 al camp de 
La Llàntia i diu adéu a la competició autonòmica.
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Farmàcies de torn - JULIOL 2013

Telèfons 
d’interès 

SANT ADRIÀ
-Ajuntament- 93.381.20.04
-Policia Local- 93.381.55.55
-Protecció Civil- 93.462.27.00 / 
93.462.22.11
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.381.50.11
-Mossos d’Esquadra- 088 (per a les tres 
ciutats)
-Creu Roja- 93.381.00.80
-Correus- 93.381.21.31
-CAP local- 93.462.26.61
-Taxis- 93.392.22.22

SANTA COLOMA
-Ajuntament- 93.462.40.40
-Policia Local- 93.386.00.50
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.466.38.45
-Creu Roja- 93.386.20.24 / 93.446.21.87
-Correus- 93.386.69.99
-Bombers- 93.391.82.82
-Bombers.Urg.- 93.391.80.80 
-Hospital Esperit Sant- 93.386.02.02 
 (Urgències- 93.386.30.00)
-Ambulàncies- 93.468.20.00   
-Companyia de l’Aigua- 93.386.59.99
-Taxis- 93.391.22.22

BADALONA
-Ajuntament- 93.483.26.00
-Policia Local-  93.483.29.01
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.387.04.47
-Protecció Civil -93.483.28.86
-Bombers- 93.388.00.80
-Correus- 93.384.34.52 / 93.399.62.12
-Hospital Municipal - 93.464.83.00
-Hospital Can Ruti-93.465.12.00
-Ambulàncies- 93.384.56.12
-Estació Renfe- 93.389.30.75
-Taxis- 93.225.00.00/     
-Gas Badalona S.A. 93.389.03.66 / 93.389.07.16

COMARCA
-Catalana  Gas -900.30.31.32
-Averies Gas - 900.39.40.41
-FECSA- 900.31.31.31
-Aigues de Barcelona
 900.35.53.55
-Enher Elec.- 900.333.330
-Tugsal- 93.395.31.11
-Grup de Famílies de Jugadors 
compulsius (GAM-ANON)- 
645.343.336

Serveis
Ho

rò
sc

op
 A

st
ro

lò
gi

c

Dilluns 1
Avda. Catalunya, 50

Dimarts 2
García Lorca, 1

Dimecres 3
Mar, 18
Dijous 4

Pi i Gibert, 66
Divendres 5

Gran Via CC, 26
Dissabte 6

Avda. Catalunya, 92-94 
Diumenge 7

Avda. Platja, 82
Dilluns 8

Andreu Vidal, 2
 Dimarts 9

Llevant, 20-22 
Dimecres 10

Via Trajana, 20, local 6
Dijous 11

Avda. Catalunya, 50
Divendres 12 
García Lorca, 1
Dissabte 13

 Mar, 18
Diumenge 14
Pi i Gibert, 66

Dilluns 15
Gran Via CC, 26

Dimarts 16
Andreu Vidal, 2
Dimecres 17
Llevant, 20-22

Dijous 18
Gran Via CC, 26
 Divendres 19

Avda. Catalunya, 92-94 
Dissabte 20

Avda. Platja, 82
Diumenge 21
Andreu Vidal, 2  

 Dilluns 22
Llevant, 20-22
Dimarts 23

Gran Via CC, 26
Dimecres 24

Avda. Catalunya, 92-94
Dijous 25 

Avda. Platja, 82
Divendres 26
Andreu Vidal, 2
Dissabte 27

Llevant, 20-22
Diumenge 28 

Gran Via CC, 26
Dilluns 29

Avda. Catalunya, 92-94
Dimarts 30

Avda. Platja, 82
Dimecres 31

Andreu Vidal, 2

BALANÇA (24 setembre-23 octubre)
Els anys comencen a pesar a les teves esquenes. Hauràs 
de parar una mica el ritme i donar-te compte que no 
tornaràs a ser qui eres abans. 

ESCORPÍ (24 octubre-22 novembre)
Viuràs moments de canvis trascendents a la teva vida, 
tots positius. Gaudeix d’aquesta sensació de seguretat 
que aconseguir aquest mes. 

SAGITARI (22 novembre-21 decembre)
Tindràs la sort de rebre un ingrés extra que et permetrà 
anar una mica més descansat en l’aspecte econòmic. 
Compte, no t’ho gastis en tonteries. 

CAPRICORN (22 desembre-20 gener)
Aprofita totes les energies que tens per superar un 
problema imprevist que patiràs aquest mes. No et 
preocupis, amb el temps ho superaràs. 

AQUARI (21 gener-19 febrer)
Confies massa ràpid en la gent, i aquest mes hauràs 
d’anar en compte per no tenir un ensurt. Sigues 
previngut.
 
PEIXOS (20 febrer-20 maig)
Sempre t’ha agradat viatjar i aquest mes tindràs 
l’oportunitat de fer l’escapada que sempre has somiat. 
Aprofita el moment.

ARIES  (21 març-20 abril)
Aquest mes hauràs de mirar més per la teva salut i 
descansar una mica més si vols continuar fent-ho tot. 
És un bon moment per relaxar-te.

TAURE  (21 abril-20 maig)
T’arribaran molts pagaments aquest mes, però si 
t’ho agafes amb calma veuràs que pots arribar a 
tot arreu.      

BESSONS  (21 maig-21 juny)
Intenta acabar amb totes les coses que tens pendents, 
i això t’ajudarà a millorar la teva vida. Ho aconseguiràs 
si t’organitzes una mica. 

CRANC  (22  juny-23  juliol)
Hi haurà un gran moviment a la teva vida durant aquests 
dies, i hauràs de reunir tota la energia disponible de la 
que siguis capaç. 

LLEÓ (23  juliol-23 agost)
La bona sort et rondarà aquestes setmanes, i l’hauràs 
d’aprofitar per arreglar aquelles situacions en les que 
no t’acabes de sentir a gust.

VERGE (24 agost-2 setembre)
Tot i tenir algun problema amb amics, aquest mes 
serà propici per passar més estones amb les persones 
que estimes.

Avinguda Catalunya, 74 
(zona peatonal) 
08930. Sant Adrià
Tel. 93 381 00 95






